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Geachte heer Harbers,

Via deze brief verzoeken wij u voor alle rijksgronden in de uiterwaarden van de grote rivieren die zijn gelegen

binnen het NNN een op de natuurdoelen gericht beheer te voeren. 

Robuuste, veerkrachtige natuur die tegen een stootje kan. Dit streven hebben rijk en provincies samen vastgelegd

in het Programma Natuur. We streven hiervoor naar het realiseren van condities voor een gunstige staat van

instandhouding van alle soorten en habitats onder de Vogel- en Habitatrichtlijn (VHR). Samen weten we dat de

ambities in het Programma Natuur pittig zijn. Alle kansen moeten worden benut om de ambities te kunnen

realiseren. 

Een eenvoudige manier om bij te dragen aan onze gezamenlijke natuurambities is natuurbeheer binnen het NNN.

De in het Uitvoeringsprogramma Natuur vastgelegde aanvullende actie Kwaliteitsverbetering riviernatuur door uw

ministerie (zie blz. 9 van het Uitvoeringsprogramma Natuur) kan hieraan bijdragen. In de beschrijving van deze

actie is aangegeven dat het rivierensysteem een belangrijk, kenmerkend element voor ons land is. Een natuurlijke

verbinding tussen diverse natuurgebieden en dus een belangrijk onderdeel om te komen tot een robuust ecologisch

netwerk. Door te investeren in de kwaliteit van dit systeem, investeren we als vanzelfsprekend in veerkrachtigere

habitats. Dit kan o.a. door verduurzaming van beheer.

Een groot deel van de gronden met een NNN-status in de riviersystemen van de Rijntakken en de Maas zijn

eigendom van het rijk. Daarmee is het rijk een cruciale partij voor het kunnen realiseren van de natuurdoelen hier.

Daarom zijn wij ook blij met uw hiervoor genoemde actie uit het Uitvoeringsprogramma. 

Rijkswaterstaat heeft recent het beheer van de uiterwaarden aanbesteed. Bij deze aanbesteding is de kwaliteit van

het (natuur)beheer, waaronder KRW en N2000, in hoge mate sturend geweest. Met deze aanbesteding zijn wij

content. Desalniettemin blijft het beheer op ongeveer 4.600 ha van de hier gelegen rijksgronden achter. Ondanks

de NNN-status is hier namelijk geen sprake van op de natuurdoelen gericht beheer. De gronden zijn nu veelal in

agrarisch gebruik en beheer. Hierdoor wordt een voor de hand liggende mogelijkheid gemist om op een eenvou-

dige manier bij te dragen aan onze gezamenlijke natuurambities en uw actie Kwaliteitsverbetering riviernatuur.
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Het beheer van de rijksgronden in de uiterwaarden heeft u belegd bij Rijkswaterstaat. Wij hebben met vertegen-

woordigers van RWS de problematiek van het ontbreken van natuurbeheer op de NNN-gronden besproken. Daarbij

is ons gebleken dat RWS de noodzaak van natuurbeheer onderschrijft, maar noch over de opdracht, noch over de

middelen beschikt om hieraan inhoud te kunnen geven. RWS heeft een ruwe inschatting gemaakt van de extra

jaarlijkse bijdrage (ongeveer € 1 mln./jaar) om voor de huidige oppervlakte en natuurdoelen het beheer conform de

vereisten van het natuurbeheerplan kan uitvoeren.

Gezien het belang van op de natuurdoelen gericht beheer in het gehele NNN vragen wij u om voor àlle rijksgronden

in de uiterwaarden binnen het NNN op korte termijn hiervoor te zorgen. En daarmee op een eenvoudige wijze

inhoud te geven aan uw actie Kwaliteitsverbetering riviernatuur, bij te dragen aan onze gezamenlijke ambities én te

voldoen aan de VHR. Door de huidige agrarische pachters de mogelijkheid te geven het natuurbeheer uit te

voeren, wordt ook bijgedragen aan de natuur inclusieve landbouw en worden de agrariërs minder benadeeld.

Voor de volledigheid wijzen wij er nog op, dat in het Decentralisatieakkoord van 20 september 2011 expliciet is

opgenomen dat het rijk verantwoordelijk blijft voor de rijkswateren. Hiervoor krijgen de provincies daarom ook geen

middelen.

De provincie Gelderland heeft momenteel een overeenkomst met Rijkswaterstaat waarin de provincie de meer-

kosten voor een beter natuurbeheer op rijksgronden vergoed. Dit neemt niet weg dat de provincie Gelderland van

mening is en blijft dat de rijksoverheid de eigen verantwoordelijkheid moet nemen met betrekking tot een goed

natuurbeheer en graag zou zien dat die overeenkomst niet meer nodig is.

Wij zijn uiteraard bereid om de bovenstaande problematiek in een persoonlijk gesprek met u te bespreken.

Hoogachtend,

Mede namens de colleges van Gedeputeerde Staten van de provincies Gelderland, Noord-Brabant, Overijssel en

Zuid-Holland,

Gedeputeerde Staten van Utrecht,

Voorzitter,  Secretaris,

mr. J.H. Oosters  mr. Drs. A.G. Knol – van Leeuwen
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